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CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI CORDUN 

JUDEȚUL NEAMȚ 

 

P R O C E S - V E R B A L, 

 

 

          Încheiat astăzi, 21.12.2022, în ședință extraordinară a Consiliului Local Cordun. 

Ședința a fost convocată prin dispoziția Primarului nr. 214 din 20.12.2022.  

Ședința se desfășoară în Sala de ședințe din sediul primăriei, începând cu ora 10.00. 

          Prezența la ședință:- sunt prezenți fizic 15 consilieri. 

          Președintele de ședință, domnul consilier Chelaru Valentin, dă citire dispoziției de 

convocare a consiliului în ședință extraordinară, precum și a ordinii de zi, respectiv: 

         1.Proiect de hotărâre privind  delegarea gestiunii serviciului de alimentare cu apă şi 

de canalizare si Gospodaria de apa, satul Pildesti,comuna Cordun, judetul Neamt către 

Compania Judeţeană APA SERV SA – iniţiator Adrian Ciobanu – Primarul Comunei 

Cordun ; 

          2.Proiect de hotărâre privind incadrarea terenurilor folosite la exploatarea resurselor 

de apa si a zonelor de protectie din satul Pildesti, comuna Cordun la categoria celor pentru 

care nu se datoreaza impozit/taxa pe teren – iniţiator Adrian Ciobanu – Primarul Comunei 

Cordun ; 

          3.Proiect de hotărâre privind mentinerea taxei de habitat cu destinatie speciala de 

salubrizare si aprobarea Regulamentului privind implementarea, determinarea 

cuantumului, incasarea si administrarea taxei cu destinatie speciala de salubrizare pentru 

utilizatorii casnici( persoane fizice ) pe raza U.A.T. Comuna Cordun– iniţiator Adrian 

Ciobanu – Primarul Comunei Cordun ; 

         4.Proiect de hotărâre privind stabilirea  taxei de  salubrizare pentru persoanele  

juridice pe raza U.A.T. Comuna Cordun, pentru anul 2023– iniţiator Adrian Ciobanu – 

Primarul Comunei Cordun ; 

          5. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al comunei Cordun pentru  

anul  2022– iniţiator Adrian Ciobanu – Primarul Comunei Cordun ; 

          Primarul comunei propune adaugarea pe ordinea de zi si a inca unui proiect de 

hotarare ,respectiv: 

-1.Proiect de hotărâre  privind atestarea apartenentei la domeniul privat al comunei Cordun 

a unei suprafete  de  teren. 
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             Președintele de ședință supune la vot ordinea de zi inclusiv  cu proiectul propus a 

se adauga  si se aproba cu 13 voturi ”pentru” si   2 „abtineri” respectiv  domnii consilieri 

Voicu Claudiu Constantin si Lepadatu Silviu Adrian . 

            Președintele de ședință supune discutiei Procesul verbal al sedintei din data de 

15.12.2022 . 

        Nu  sunt obiectiuni. 

        Se supune la vot si se aproba cu 11 voturi  “pentru” si  4 “abtineri”. 

         Se trece la discutarea proiectelor de hotărâre înscrise pe ordinea de zi. 

        1.Proiect de hotărâre privind delegarea gestiunii serviciului de alimentare cu apă şi de 

canalizare si Gospodaria de apa, satul Pildesti,comuna Cordun, judetul Neamt către 

Compania Judeţeană APA SERV SA. 

         Proiectul a primit avizul favorabil consultativ  al comisiilor de specialitate.  

         Domnul consilier Voicu Claudiu Constantin  intreaba de ce nu suplimentam 

hotararea anterioara de la Cordun si facem o hotarare noua? 

         Secretarul comunei raspunde ca  ultima hotarare  modifica  o serie de alte hotarari si 

pentru a fi mai  clar s-a procedat in acest fel. 

         Nu mai sunt discutii. 

         Se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă cu 14 voturi ”pentru” si 1 

„abtineri” respectiv domnul consilier Tiron Ioan . 

          2.Proiect de hotărâre privind incadrarea terenurilor folosite la exploatarea resurselor 

de apa si a zonelor de protectie din satul Pildesti, comuna Cordun la categoria celor pentru 

care nu se datoreaza impozit/taxa pe teren. 

           Proiectul a primit avizul favorabil consultativ  al comisiilor de specialitate. 

           Domnul consilier Voicu Claudiu Constantin atrage atentia asupra faptului ca la  

momentul transmiterii materialelor, anexa nu a fost cea corespunzatoare, era cea de la  

hotararea anterioara. 

           Secretarul comunei  raspunde ca va verifica si ca astfel de situatii vor fi evitate pe 

viitor. 

           Nu  mai sunt discutii. 

           Se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă cu 15 voturi ”pentru”. 

          3.Proiect de hotărâre privind mentinerea taxei de habitat cu destinatie speciala de 

salubrizare si aprobarea Regulamentului privind implementarea, determinarea 

cuantumului, incasarea si administrarea taxei cu destinatie speciala de salubrizare pentru 

utilizatorii casnici( persoane fizice ) pe raza U.A.T. Comuna Cordun. 

           Proiectul a primit avizul favorabil consultativ  al comisiilor de specialitate. 

           Domnul consilier Voicu Claudiu Constantin   intreaba ce este cu Procesul-verbal nr. 

11552/25.11.2022 a Camerei de Conturi Neamt. 
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           Primarul comunei  aduce la cunostinta consilierilor faptul ca punctul de vedere al 

Curtii de conturi este ca prin fundamentarea taxei de habitat sa se acopere cheltuielile 

efectuate la acest capitol. Mai  afirma ca nu a zis nimeni ca sistemul nu este bun dar 

trebuie sa acopere cheltuielile. S-a  cheltuit in anul 2021 suma de 1.009.103,73 lei  pentru 

plata serviciilor de salubrizare. Curtea de conturi doreste ca prin formula de calcul pe care 

primarul o propune pentru fundamentarea taxei de salubrizare, sa se aiba in vedere 

posibilitatea de a acoperi in totalitate  aceste cheltuieli. 

          Pe de alta parte a  mai afirmat ca  reprezentantul Curtii de conturi a afirmat ca daca 

Consiliul local hotaraste 1 leu sau 50 de bani , atunci nu mai este problema ordonatorului 

principal de credite. 

          Domnul consilier Lepadatu Silviu Adrian   replica faptul ca ulterior se poate imputa  

consilierilor locali , cheltuielile efectuate in plus. 

        Primarul comunei raspunde ca nu se pune problema asa.Mai afirma ca nu a modificat  

taxa dar a considerat de cuviinta  sa aduca la cunostinta consilierilor acest lucru, urmand 

ca in situatia in care consilierii considera, se poate  creste valoarea taxei. 

         Domnul consilier Lepadatu Silviu Adrian    intreaba primarul comunei de ce  nu 

prezinta  Raportul Curtii de conturi, ca sa se voteze in cunostinta de cauza. 

        Primarul comunei raspunde ca Raportul va fi  prezentat in sedinta  Consiliului local in 

cursul lunii ianuarie 2023, cand va fi  transmis de catre Curtea de Conturi. 

        Rumoare in sala. 

        Domnul consilier Voicu Claudiu Constantin intreaba daca  la data prezentei populatia 

comunei este de 6.000 de locuitori, pentru ca avea cunostinta  ca este de peste 8.000 de 

locuitori.  

        Primarul comunei raspunde ca a luat in calcul populatia prezenta nu si pe cei care 

sunt plecati in strainatate. 

       Mai  comunica consilierilor faptul ca  s-a implementat un sistem electronic de plata a 

impozitelor pe site-ul primariei. 

        Se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă cu 12 voturi ”pentru” si 3 abtineri , 

respectiv domnii consilieri Tiron Ioan Voicu Claudiu Constantin si Lepadatu Silviu 

Adrian.  

         Discutii in contradictoriu. 

         4.Proiect de hotărâre privind stabilirea taxei de salubrizare pentru persoanele  

juridice pe raza U.A.T. Comuna Cordun, pentru anul 2023. 

          Proiectul a primit avizul favorabil consultativ  al comisiilor de specialitate. 

          Nu sunt discutii. 
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          Se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă cu 14 voturi ”pentru” si o 

abtinere, respectiv domnul consilier Tiron Ioan. 

         5.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al comunei Cordun pentru  

anul  2022. 

          Proiectul a primit avizul favorabil consultativ  al comisiilor de specialitate. 

          Domnul consilier Voicu Claudiu Constantin intreaba  ce capitole  se rectifica? 

          Primarul comunei raspunde ca  se  rectifica capitole din sectiunea de functionare 

pentru plata facurilor la  energie electrica, gaze naturale etc. 

          Se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă cu 10 voturi ”pentru” si 5 

abtineri, respectiv domnii consilieri Voicu Constantin Claudiu, Tiron Ioan,Lepadatu Silviu 

Adrian, Ivasciuc Cristian si Sudac Emanuela .  

         Discutii in contradictoriu. 

         Si domnul consilier Radu Dan este de parere ca doamna contabil ar fi trebuit sa fie 

mai explicita  in raportul de specialitate. 

         Se reitereaza ideea ca sa nu se mai prezinte bugetul in totalitatea lui ci doar capitolele 

care se rectifica. 

         Secretarul comunei  afirma ca nu este corect asa intrucat  bugetul este anexa la 

hotarare si trebuie aprobat in totalitatea lui. 

         Primarul comunei invita d-na contabil si aceasta se prezinta la sedinta. 

         Primarul comunei  ii solicita d-nei contabil sa prezinte o informare succinta asupra  

capitolelor care se rectifica. 

         Domnul consilier Lepadatu Silviu Adrian ii transmite d-nei contabil  faptul ca este 

nevoie de o situatie privind  capitolele care se rectifica, intrucat bugetul are 28 de pagini si 

este mai dificil de urmarit  care sunt capitolele care se rectifica. 

         D-na contabil raspunde ca s-a rectificat capitolul 70.50-Dezvoltare publica. Din acest 

capitol se deconteaza achizitiile sau lucrarile de dezvoltare publica respectiv: achizitia si 

plantarea de copaci etc. 

         Domnul consilier Voicu Claudiu Constantin  accentueza faptul ca in rapoartele de 

specialitate ,d-na contabil sa specifice  capitolele care se rectifica. 

          Domnul primar afirma ca rectificarea ar fi putut fi facuta  cu Dispozitia primarului 

dar a considerat ca este bine ca  domnii consilieri sa aiba cunostinta de aceste rectificari. 

         Domnul consilier Lepadatu Silviu Adrian  afirma ca nu este mai bine ca  sa se faca 

un buget corect de prima data si sa nu fie nevoie de rectificari. 

        Secretarul comunei afirma ca nu este posibil asa ceva ,intrucat in cursul anului se mai 

primesc sume, mai apar venituri neprevazute etc. si acestea trebuiesc  cuprinse in bugetul 

local. 
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      Primarul comunei ii solicita d-nei contabil sa explice connsilierilor de ce era nevoie sa 

se faca rectificarea in sedinta de indata. 

      Doamna contabil raspunde ca  sumele au fost comunicate cu o zi inainte, ultima zi 

cand poate face receptiile este data de 22 decembrie in Forexebug pentru acesti bani , altfel 

ii pierdem.Bugetul rectificat  se inainteaza la  Finantele publice, se verifica si vizeaza apoi 

se inainteaza Trezoreriei si ulterior se evidentiaza in programul contabil Forexebug si 

dureaza aproape o saptamana, tot acest proces si uneori nici programul nu functioneaza 

foarte bine ca este supraincarcat si  se mai lucreaza si noaptea. 

      Se intreaba  din sala: sa intelegem ca  alte primarii pot fi in situatia de a pierde banii? 

      Doamna contabil raspunde ca exista si aceasta posibilitate, pentru ca nu toti reusesc sa 

lucreze in acest ritm.  

     Domnul consilier Voicu Claudiu Constantin  conchide ca pe viitor, atat el cat si ceilalti 

consilieri solicita o  situatie  succinta a capitolelor  care se rectifica si ii atrage atentia d-nei 

contabil sa  fie mai atenta ca se pierd documente contabile pe la Piatra Neamt. 

         6.Proiect de hotărâre privind atestarea apartenentei la domeniul privat al comunei 

Cordun a unei suprafete  de  teren. 

          Proiectul a primit avizul favorabil consultativ  al comisiilor de specialitate. 

         Primarul comunei  aduce la cunostinta  consilierilor faptul ca proiectul de hotarare pe 

cat pare de simplu, pe atat este de complicat. Afirma ca pe site-ul Ministerului Energiei a 

aparut Ghidul de finantare pentru panouri fotovoltaice, sesiunea de depunere a cererilor  

fiind in luna martie. Conform prevederilor acestui Ghid atat persoanele fizice , cat si cele 

juridice pot depune cereri de finantare pentru panouri fotovoltaice sau alte sisteme de 

producere a energiei din surse regenerabile. 

          Mai aduce la cunostinta consilierilor faptul ca a purtat o serie de discutii cu niste 

consultanti pe aceasta tema si  ca se impune  luarea unor masuri in cel mai scurt timp. 

Initial a intentionat da  amplaseze un camp de panouri fotovoltaice, pe pasune  limitrof 

S.C. Adeplast, insa recomandarea specialistilor a fost sa se gaseasca un alt amplasament 

intrucat este nevoie de multe avize si nu reusim sa ne incadram pana la inceputul lunii 

martie 2023.Are in vedere 2 amplasamente, in functie de  comunicarile de la Minister, 

daca se amplaseaza  panouri de 10 MW sau mai  mult, intrucat se vor centraliza  

consumurile pe ultimii 2 ani si in functie de acest consum se va dimensiona parcul 

fotovoltaic. 

          Cat priveste cele 2 locatii amintite, una este la Simionesti, in spatele scolii, unde 

exista o suprafata  libera de aproximativ 2500 m.p. , care ar putea fi folosita si pentru care 

exista intocmita documentatie cadastrala  si inscriere in cartea funciara si mai propune o 

suprafata  de  2500 m.p  in extravilanul satului Pildesti, in zona cunoscuta popular „Putul 

sec”, teren care trebuie inscris in domeniul privat al comunei si ulterior sa se  intocmeasca 

documentatia cadastrala si inscrierea in cartea funciara. 
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         Proiectul este finantat 100% si crede ca ne putem obtine independenta  energetica . 

         Domnul consilier Ruginosu Gheorghe, il intreaba pe primarul comunei daca nu se 

pot monta panouri si pe  cladirea viitorului Centru administrativ si pe alte institutii. 

         Primarul comunei  raspunde ca au fost facute modificari ale legislatiei in domeniul 

energiei si ca urmare acum se pot racorda la un punct de productie, mai multe puncte de 

consum. 

         Discutii  intre consilieri, referitoare la tipuri de panouri, putere instalata,  amplasare 

si pe acoperisul  scolilor, etc. 

         Doamna consilier Sudac Emanuela , intreaba cu ce suma trebuie sa contribuim noi? 

         Primarul comunei raspunde ca a studiat Ghidul, si tot ceea ce inseamna 

bransamentele la transformator, se fac pe cheltuiala Consiliului local, undeva  pana la 10% 

din valoarea investitiei. 

          Se mai poarte discutii tehnice privitoare la  panourile fotovoltaice.   

         Se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă cu 14 voturi ”pentru” si 1 

„abtineri” respectiv domnul consilier Voicu Constantin Claudiu .     

         Nemaifiind alte intervenții, președintele de ședință declară închise lucrările ședinței. 

 

 

      Președinte  de  ședință,                                                    Secretar general, 

            Chelaru Valentin                                                           Mărtinaș Maria 


